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‘Bouw meer 
sociale huurwoningen’

Op 11 en 12 juni vergaderde de gemeenteraad van Veldhoven. Tij
dens deze oordeelsvormende raadsvergadering sprak de raad 
onder andere over de Jaarstukken 2018, de Kadernota 2020, 
de Gebiedsimpuls Grenscorridor, de invoering van Starters- 
leningen en een Stimuleringsregeling voor woningen, en de Vie
ring van 100 jaar Veldhoven in 2021.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journa
list in opdracht van de gemeente.

Veldhoven ruimt nog wekenlang bomen
De storm die twee weken geleden over Veldhoven raasde, heeft grote schade aan het 
groen veroorzaakt. Er zijn zo’n 300 bomen geveld of zwaar beschadigd. Het zal nog 
een aantal weken duren voordat alle gevallen bomen en afgewaaide takken zijn op
geruimd.

De Sondervick ter hoogte van ’t Look kreeg de 
zwaarste klappen. Deze fraaie bomenlaan verloor 
een tiental zware eiken en ziet er opeens een stuk 
lichter uit. Doorgaand verkeer moest dagenlang 
omrijden en bezoekers van de kinderboerderij 
parkeerden tijdelijk langs de Heerbaan. Veiligheid

staat voorop, aldus wethouder 
Hans van de Looij in de gemeen
teraad. Pas als alle wegen zijn 
gemaakt en gerepareerd, volgt 
het opruimen van bomen in 
parken en bossen.
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Proefcasus Eindhoven Airport
De gemeenteraad spreekt zijn waardering uit voor het gevolgde 
proces bij de Proefcasus Eindhoven Airport. Het door rapporteur 
Pieter van Geel opgestelde advies aan de minister over de ontwik
keling van de luchthaven na 2020 kan de goedkeuring wegdragen 
van de gemeente Veldhoven.

De raad gaat ook akkoord met de brief van de raad aan de stuur
groep Eindhoven Airport, waarin de aandachtspunten van de 
gemeente zijn verwoord. Wethouder Ad van den Oever: “Als alle 
gemeenten rond het vliegveld zo reageren, kan de minister niet 
om dit advies heen!” Brief en reactie gaan als hamerstuk naar de 
besluitvorming.

In de Visie op Wonen van het Stedelijk Gebied Eindhoven (SGE) wordt een beeld gegeven van 
de opgaven voor het wonen in het SGE. Veldhoven maakt deel uit van het SGE. Veldhoven mag 
de komende jaren zijn woningproductie flink opvoeren. Dat is afgesproken in de Woondeal van 
maart 2019. De Woondeal is gesloten door het Ministerie van BZK, de provincie Noord-Brabant 
en het SGE. Veldhoven mag jaarlijks 400 nieuwe huizen bouwen, dubbel zoveel als eerst was 
afgesproken.

Reden genoeg voor de raad om deze Woon- 
visie als hamerstuk naar de besluitvormende 
vergadering te sturen. Vragen waren er voor
al over het percentage sociale huurwoningen. 
PvdA-woordvoerder Johan de Haas verbaas
de zich erover dat in deze visie van de negen 
SGE-gemeenten geen percentage wordt ge
noemd. In Veldhoven is het gebruikelijk om 290Zo 

van de nieuwbouwwoningen voor sociale huur 
en -koop te bestemmen.

Eerder had inspreker Jan Cuppen namens de 
werkgroep GroenLinks al betoogd dat dit per
centage eigenlijk flink omhoog moet, zelfs naar 
40 of 500Zo, om eindelijk een einde te maken 
aan de lange wachttijd (4 tot 7 jaar) voor 
een sociale huurwoning.

Op zoek naar extra locaties
GBV-wethouder Hans van de Looij 
benadrukte dat het percentage 
sociale woningbouw per gemeen
te verschilt. Dat kun je dus niet 
in een regionale woonvisie

zetten. “Feit is dat onze vraag naar sociale wo
ningbouw hoger ligt dan de gezamenlijke cor
poraties kunnen bieden. Om de woningbouw te 
kunnen versnellen voeren wij momenteel een 
verkenning uit naar extra locaties, waar wo
ningcorporaties Thuis, Woonbedrijf en Woninc 
kunnen bouwen.”

De wethouder wees erop dat Veldhoven al nieu
we initiatieven heeft genomen om beter te kun
nen inspringen op woningbouw voor bepaalde 
doelgroepen. Hij doelde hierbij op de aangepas
te inrichting van Zilverackers, waar geen drie 
dorpen meer worden gebouwd. Rond het eerste 

dorp Huysackers komen kleine gehuchten, 
deels voor doelgroepen.

Het bouwen van meer tijdelij
ke woningen of flexwoningen is 

volgens VSA’er Wim Peters niet de 
oplossing. Maar de raad heeft hier, 
aldus Van de Looij, eerder zelf om 
gevraagd.

Veldhoven

Starterslening 35.000 euro 
bij aankoop eigen huis
De starterslening is terug van weggeweest. De voltallige raad 
omarmde het voorstel van het college om in totaal 2 miljoen euro 
aan startersleningen beschikbaar te stellen. Dat betekent een 
fikse steun in de rug voor (jonge) starters op de woningmarkt, 
die in de huidige exploderende woningmarkt zonder financiële 
hulp geen hypotheek meer krijgen.

Vóór 2015 bestond er ook al een dergelijke stimuleringsregeling, 
waarvan toen onder meer kersverse woningbezitters in Oerle-Zuid 
gebruik maakten. De steun van de raad was overigens weinig ver
rassend, omdat het collegevoorstel een uitvloeisel is van een mo
tie van PvdA, VVD en Lokaal Liberaal tijdens de laatste begrotings
behandeling.

De voldoening van Sander Antonis (VVD) en Johan de Haas (PvdA) 
was er niet minder om. “Dit is precies de extra armslag die jonge 
mensen nodig hebben. Die kunnen nu een huis in Veldhoven ko
pen en hoeven de gemeente niet te verlaten”, aldus een tevreden 
Antonis. Peter Cattenstart (VSA) ging nog een stap verder. “Is dit 
bedrag wel voldoende voor de lange termijn? Als er veel vraag is, 
kan de pot snel leeg zijn.”

De starterslening bedraagt maximaal 35.000 euro per aanvrager. 
Dat zou betekenen dat er 57 woningeigenaren mee geholpen kun
nen worden. Wethouder Hans van de Looij (GBV) verklaarde dat er 
nog wel wat rek is. “Mocht er een stormloop op de regeling komen, 
dan komen wij tussentijds terug in de raad met een nieuw voorstel.”

Bijdrage voor verduurzamen huis
Terwijl het krediet voor de starterslening als hamerstuk bij de be
sluitvorming kan worden afgedaan, is dat nog niet helemaal zeker 
bij een tweede regeling in hetzelfde raadsvoorstel: de invoering van 
een ‘stimuleringslening’, bedoeld voor mensen die hun huis willen 
verduurzamen, levensloopbestendig of asbestvrij willen maken. Ook 
in die pot zit voor de komende jaren een bedrag van 2 miljoen euro.

Het meeste geld (1,5 miljoen) is bestemd voor verduurzaming. Zo’n 
60 mensen kunnen met een lening van maximaal 25 mille worden 
geholpen bij de energietransitie (woningisolatie, zonnepanelen, 
warmtepomp). Ook is er geld om mensen te helpen met vroegtijdi
ge woningaanpassing, zodat ze minder snel een beroep hoeven te 
doen op de WMO.

Bij het geld voor asbestsanering vroeg VSA zich af of dat nog wel 
nodig is. De partij dient mogelijk bij de besluitvorming op 2 juli een 
amendement in, waarbij het saneren van asbestdaken uit de sti
muleringsregeling wordt geschrapt.

Waardering raad voor
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Opkikker voor natuur 
in Veldhoven-Zuid

. . .

VELDHOVEN DŰR?

HHKQHNWM KM

De aanleg van de nieuwe N69 - die gaat aantakken op de A67 ten westen van Koningshof en tot 
voorbij Valkenswaard het landschap gaat doorsnijden - komt er met rasse schreden aan. Het bete
kent een ingrijpende verandering voor het buitengebied in Veldhoven-Zuid.

De raad debatteerde over de bedreigingen en kan
sen die dit geeft. De provincie trekt namelijk 12 
miljoen euro uit, vooral om de nadelen van de we
gaanleg voor de natuur te compenseren. Veldho
ven mag uit die pot, met de naam Gebiedsimpuls 
Grenscorridor, 1,75 miljoen euro verwachten. Van 
dat geld worden ten zuiden van de A67 onder meer 
voet- en fietspaden en houtsingels aangelegd.

Namens IVN Veldhoven-Vessem waarschuwde 
inspreker Gerard Lijten al voor het onontkoom
bare natuurverlies dat met de aanleg van de weg 
gepaard gaat. Hij hoopt dat de meest kwetsbare 
natuurgebieden - Groot Goor en Dommelbeemd 
- zoveel mogelijk worden ontzien, maar vreest 
dat het straks met de stilte in deze gebieden is 
gedaan.

Zijn meest fervente medestander in de raad vond 
hij bij VSA. Fractievoorzitter Wim Peters sprak 
gepassioneerd over het verdwijnen van het laat
ste stukje stiltegebied in Veldhoven. “Bent u zich 
daarvan wel bewust?” vroeg hij indringend aan 
college en raadscollega’s. “Wij willen échte na

tuur, waar mensen van genieten, met voldoen
de biodiversiteit in flora en fauna. Kanoën in de 
Dommel past daar niet bij. Alsjeblief geen Efte- 
ling-achtige zaken!”

Natuur bereikbaar maken
Dat laatste is zeker niet de bedoeling, haastte 
VVD-wethouder Ad van den Oever zich te zeggen. 
Het gaat vooral om het bereikbaar maken van 
de natuurgebieden aan de zuidkant van de A67. 
Feit is dat medewerkers van ASML en MMC steeds 
vaker de snelweg oversteken voor een pauze- 
wandeling in het groene gebied rond visvijvers, 
Dommel en Run. Om die reden staat er ook een 
fiets- en voetbrug over de A67 op het programma. 
Op vragen van D66 gaf de wethouder toe dat een 
onderzoek eerst nut en noodzaak van deze kost
bare brug moet aantonen.

De meeste fracties keken toch positief aan tegen 
de voorgestelde natuurmaatregelen in Veldho
ven-Zuid. Op aandringen van VSA komt het stuk 
echter ter bespreking terug in de besluitvormen
de raad van 2 juli.

Eeuwfeest Veldhoven op komst!
Op 1 mei 2021 bestaat de huidige gemeente Veldhoven precies 100 jaar. Dat heuglijke feit werpt 
zijn schaduwen vooruit, en wel in de gedaante van een eerste, globaal feestprogramma. Dat mag 
wat kosten. De raad ging op voorhand akkoord met een krediet van 175.000 euro. Het voorstel is 
bij de besluitvorming op 2 juli een hamerstuk.

In dat feestprogramma ontbreekt een uitnodi
ging aan het staatshoofd. De koning en koningin 
op visite zou toch teveel (financiële en beveili- 
gings-)problemen geven. Maar verder staat er 
een breed gedragen programmaopzet in de stei
gers, waarover de meeste raadsleden redelijk te 
spreken waren. Zo wordt de Nieuwsjaarsrecep- 
tie 2021 de feestelijke aftrap van het eeuwfeest 
en belooft de Veldhovense Revue een speciale 
feestmusical. Twee heemkundekringen bereiden 
een artikelenserie over honderd jaar Veldhoven 
voor. Er komt een bijzondere editie van Samen
loop voor Hoop en een culinair evenement. Maar 
het hart van het eeuwfeest ligt in de week van 26 
april tot 2 mei.

Wethouder Hans van de Looij, die namens het 
college aan de voorbereiding werkt, noemde 
het raadsvoorstel ‘een eerste globale opzet’, die 
nog alle ruimte voor nadere invulling biedt. “Een 
speciaal comité, met actieve mensen uit vereni

gingen, bedrijven en burgerij, houdt zich met de 
uitwerking bezig. Het ligt voor de hand om aan te 
haken bij bestaande evenementen.”

Diverse raadsleden gaven blijk van hun enthou
siasme en zeiden mee te willen denken. Hier en 
daar klonk enige kritiek. Mariëlle Giesbertz (D66) 
noemde het voorlopig programma ‘voor de hand 
liggend’ en ‘weinig ambitieus’. Wim Meijberg 
(PvdA) vond dat er wel meer aandacht voor jon
geren mocht zijn, terwijl Jolanda van Hulst (Se
nioren Veldhoven) juist activiteiten voor ouderen 
miste. Yentl van Bakel (VVD) merkte op dat het 
programma best wat spannender mag zijn. Mari- 
onne van Dongen (CDA) vond dat het programma 
wat sprankelender en verrassender kan zijn.

De komende maanden kan de raad indirect mee
praten over de invulling van het eeuwfeest, om
dat de raadsgriffier een plekje krijgt in de Stuur
groep Veldhoven100.

‘Opkopen schulden 
geen goed idee’
PvdA-fractievoorzitter Wim Meijberg greep de Kadernota 
2020 aan om een pleidooi te houden voor het opkopen 
of (deels) kwijtschelden van ‘uitzichtloze’ schulden die 
jongeren hebben gemaakt. “Dat verschaft deze jongeren 
lucht, het verbetert hun toekomstperspectief.” Hij kreeg 
er in het college de handen niet voor op elkaar.

Meijberg - die steun kreeg van het CDA - wees op de ge
meente Oss, die een proef overweegt met het opkopen 
van schulden. Dit kan trouwens ook van pas komen voor 
volwassenen en ouderen die door schulden in een moei
lijke situatie terecht zijn gekomen. Volgens hem wil ook de 
Veldhovense Stichting Leergeld een lokaal fonds om men
sen met betalingsproblemen te helpen - in plaats van een 
deurwaarder te sturen.

De wethouder voor het sociale domein Mariënne van Don
gen (GBV) vond het voorstel van de PvdA-fractie een stap 
te ver. Zij wees op de bestaande landelijke regeling schuld
sanering. “Opkopen van schulden heeft niet mijn voorkeur. 
Ik zet liever in op preventie. Van de proef in Oss weet ik dat 
die erg veel geld kost: een veelvoud van wat wij aan mini
mabeleid uitgeven.” Meijberg: “Toch hoop ik dat dit voor
stel u helpt op een andere, nieuwe manier tegen schulden
problematiek aan te kijken.”

Suggesties bij Kadernota 2020
Ook andere fracties grepen de Kadernota 2020 - die in de 
plaats is gekomen van de bekendere Voorjaarsnota - aan 
om hun punten te maken. De Kadernota is nu minder een 
financieel startpunt van de begrotingsbehandeling in no
vember, en is voor de raad een goed handvat om de be
leidsmatige doelen en activiteiten voor die begroting vast 
te stellen.

Zo vroeg D66’er Hein van der Reijden zich met een schuin 
oog naar de begroting af, of het Citycentrum echt een stuk 
levendiger gaat worden door er gratis parkeren in te voe
ren. Het kost de gemeente een hoop inkomsten.

Marionne van Dongen, fractieleider CDA, had ook enkele 
suggesties: probeer restafval verder te beperken via nieuwe, 
particuliere initiatieven voor hergebruik. En kies omwille van 
betere kostenbeheersing in het sociaal domein voor vermin
dering van het aantal (zorg)leveranciers. Wethouder-naam- 
genoot Van Dongen voelde niet voor dat laatste: “Mensen 
hebben recht op vrije keuze wie zorg komt bieden. En we zijn 
tevreden over de kwaliteit van de leveranciers.”

VVD-aanvoerster Vivianne van Wieren had haar zonnige 
bril opgezet en zag een ‘levendig, sociaal, bedrijvig en ge
zellig Veldhoven’. Met weliswaar een pijnpunt als gevolg 
van de groeiende economie: de haperende bereikbaarheid 
en doorstroming. Daarvoor zijn gelukkig concrete (wegen) 
plannen in de maak. Verder was Van Wieren vooral ‘trots 
op de lage lasten en het ontbreken van verstikkende regels 
voor ondernemers’.

Een stuk kritischer waren Jolanda van Hulst (Senioren 
Veldhoven) en Rien Luijkx (BurgerPartij Veldhoven). Zij we
ten bij de Kadernota 2020 niet waar ze ‘ja’ tegen zeggen, 
omdat er in het stuk weinig duidelijk geformuleerde be
leidsdoelen staan en er geen goed meetbare indicatoren 
zijn die een voortgang laten zien.

Flink overschot in 2018
Net vóór de Kadernota 2020 - die opnieuw in discussie 
komt in de besluitvormende raad van 2 juli - kon de raad 
‘met een goed gevoel’ instemmen met de Jaarstukken 
(financiële afsluiting) van 2018. Die laten 
een royaal overschot van 2,5 miljoen 
euro zien. Dat is liefst 1,5 miljoen 
méér dan eind 2018 werd ver
wacht. De 2,5 miljoen over
schot wordt toegevoegd aan 
de vrije reserves. “Een fijn resul
taat, waardoor de netto schuld
quote van de gemeente afneemt”, 
stelde Jurre van der Velden 
(GBV) tevreden vast.


